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Gospod Predsednik, 
spoštovane ekscelence, 
cenjeni gostje,  
drage dame in gospodje! 
 
Dobrodošli na Bledu!  
 
 
V posebno čast in veselje mi je, da lahko odprem prvo srečanje najnovejše slovenske pobude 
– Strateškega foruma Bled. Forum želi postati prostor za sproščeno razpravo med politiki, 
poslovneži in strokovnjaki o ključnih in strateško pomembnih vprašanjih. Mesto Bled smo 
izbrali zaradi čudovitega okolja, ki spodbuja inovativno in nekonvencionalno razmišljanje. 
 
Letošnja tema – Kaspijski obeti 2008 – je še posebej pomembna iz številnih razlogov. Naj se 
osredotočim na tri: energijo, evropsko sosedsko politiko in tranzicijo.  
 
Drage dame in gospodje, 
 
Energija je gotovo ena najpomembnejših tem v Evropi in širši mednarodni skupnosti. Ni 
naključje, da je energetska varnost zaradi visokih cen nafte in prenapihnjenega trga dobrin 
prioritetna naloga večine vlad. Evropa, na primer, uvozi že skoraj 70 odstotkov nafte, ki jo 
potrebuje. To pomeni, da nanjo vplivajo tako geopolitične silnice kot tudi visoke cene nafte. 
Odvisnost Evropske unije od energije pa bo še naraščala, zato bo njen naslednji izziv najti 
dodatne zunanje vire in prilagoditi infrastrukturo, da bo zmožna prilagoditi se spremembam 
na področju energetske porabe. 
 
Stabilnost cen energije bo mogoča, če bo dosežena večja raznolikost na dveh pomembnih 
področjih: oskrbi z energijo in proizvajanju energije. Raznolikosti ne potrebujemo samo po 
horizontalni osi, torej glede virov nafte in plina. Doseči jo moramo tudi po vertikalni osi, kar 
pomeni, da se moramo odločiti, koliko energije naj bi v prihodnosti pridobivali iz obnovljivih 
virov.  
 
Evropa mora v zvezi z gradnjo novih dobavnih zmogljivosti razmišljati inovativno. 
Integrirana in nadgrajena mreža plinovodov bi bila za Evropo neprecenljiva. Ob nadaljnjem 
obojestranskem interesu za popolnoma funkcionalne odnose z Rusijo so potrebne tudi nove 
povezave evropskega plinskega trga s Kaspijsko regijo in s Centralno Azijo, kot tudi z 
Bližnjim vzhodom. Oblikovati je potrebno fleksibilno politiko oskrbe s plinom in ob 
upoštevanju vplivov na okolje zmanjšati tržno tveganje tako za dobavitelje kot kupce. 
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Kaspijska regija bi morala postati pomemben partner v evropski energetski politiki. Gre za 
regijo, ki meji na Evropsko unijo. Ko se ji bosta pridružili Romunija in Bolgarija si bo Evropa 
z državami Južnega Kavkaza delila pomembno strateško območje – t.i. "razširjeno 
črnomorsko regijo". Krepitev strateškega sodelovanja o vprašanjih, ki so tako pomembna kot 
energija, ne pomeni izključevanja nikogar. Še več, prepričan sem, da bo bolj dinamičen odnos 
med Južnim Kavkazom in Evropsko unijo prispeval k izboljšanju stabilnosti in demokratičnih 
procesov v regiji. 
 
Drage dame in gospodje, 
 
tranzicijski proces v Evropi ni končan in prepričan sem, da se bo nadaljeval. Države Južnega 
Kavkaza imajo odlične pogoje, da postanejo politično stabilen in gospodarsko uspešen most 
med Evropo in Centralno Azijo. Ta proces je tesno povezan z načeli evropske integracije, 
gospodarske rasti in politične stabilizacije. Za vse nas so reforme nujen predpogoj, če želimo 
v sodobnem svetu ostati konkurenčni. 
 
Tranzicija je proces. V Sloveniji se tega zavedamo in imamo tudi izkušnje, ki jih bomo, 
upam, lahko delili s svojimi prijatelji v regiji. Slovenija aktivno pomaga državam Zahodnega 
Balkana pri procesu tranzicije, in prepričan sem, da bi lahko nekaj tega znanja prenesla tudi 
dlje na vzhod. 
 
Drage prijateljice in prijatelji, 
 
evropsko partnerstvo je za države Južnega Kavkaza in širšo kaspijsko regijo pomembno iz 
več razlogov, še zlasti ker pomeni gonilno silo za pozitivne ekonomske in politične 
spremembe. 
 
Evropska unija mora zreti v prihodnost. Evropska sosedska politika (ESP) je pri tem gotovo 
zelo pomemben okvir. Še naprej si moramo prizadevati za politiko vključevanja in ne 
izključevanja, za partnerstva in ne nasprotovanja.  
 
Drage dame in gospodje, 
 
Slovenija si je v okviru priprav na predsedovanje Evropski uniji v prvi polovici leta 2008 že 
zastavila več prioritet, med drugim na področju energetske varnosti in širitve EU. S tega 
vidika je tema letošnjega Strateškega foruma Bled dobro časovno umeščena. Pričakujem, da 
bomo v razpravah danes in jutri že lahko orisali okvire omenjenih vsebin. Strateški forum 
Bled je na nek način uvod v slovensko predsedovanje Evropski uniji.  
 
Spoštovane ekscelence, 
 
Ko smo se odločili ustanoviti ta forum, smo postavili visoko raven razprave. Moja želja in 
želja snovalcev Strateškega foruma Bled je, da bi ta postal stičišče različnih zamisli, kjer bi z 
inovativnim načinom razmišljanja skupaj dosegali napredek. 
 
Naj vam ob koncu zaželim prijeten in uspešen forum. To priložnost bi radi izkoristil tudi, da 
se zahvalim organizatorjem, zlasti zunanjemu ministru Dimitriju Ruplu in članom njegovega 
kabineta. Prav tako bi se rad zahvalil tudi sponzorjem Strateškega foruma Bled in vsem, ki ste 
pomagali pri njegovi izvedbi. In nenazadnje, hvala vsem, ki ste si vzeli čas in nam pomagali 
postaviti na noge novo in, upam uspešno, slovensko blagovno znamko.  
 
Hvala za vašo pozornost in še enkrat – dobrodošli na Bledu!  


